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Protokół Nr XIV/2020 

z przebiegu obrad XIV sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 19 marca 2020 roku 

 

Sesja rozpoczęła się o godz.1415 i zakończyła się o godz.1510 

 

Na sesji obecnych było 15 radnych według załączonej listy obecności.  

 

Do punktu 1 porządku obrad: 

W.Zwieruho – Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XIV sesji Rady Gminy 

Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości. 

Stwierdził, iż na stan 15 radnych na sesji obecnych jest 15 radnych, wobec czego rada może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Do punktu 2 porządku obrad: 

W.Zwieruho - przedstawił proponowany porządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie w 

niżej podanym brzmieniu (Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik): 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XIII sesji. 

4. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gorzowskiemu w celu 

realizacji zadania inwestycyjnego (droga Baczyna – Racław). 

5. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gorzowskiemu w celu 

realizacji zadania inwestycyjnego (droga Wysoka –Ściechów). 

6. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z 

mieszkańcami Gminy Lubiszyn. 

7. Projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 

2021 roku. 

8. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lubiszyn w 2020r. 

9. Projekt uchwały w sprawie odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia – Klubach Seniora 

na terenie Gminy Lubiszyn. 

10. Projekt zmiany uchwały budżetowej na 2020r. 

11. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020 – 2027. 

12. Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Gorzowie Wielkopolskim. 

13. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Lubiszyn. 

14. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

15. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 

16. Interpelacje i wnioski radnych. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zamknięcie obrad sesji. 
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Do punktu 3 porządku obrad: 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XIII sesji. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 4 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Gorzowskiemu w celu realizacji zadania inwestycyjnego (droga Baczyna – Racław). 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy większością głosów podjęła w/w uchwałę Nr XIV/119/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik (14 za, 1 wstrzymujący się – W.Prętki). 

Do punktu 5 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Gorzowskiemu w celu realizacji zadania inwestycyjnego (droga Wysoka –Ściechów). 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XIV/120/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 6 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji z mieszkańcami Gminy Lubiszyn. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy większością głosów podjęła w/w uchwałę Nr XIV/121/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik (12 za, 3 wstrzymujących się – R.Herian, 

W.Prętki, K.Stefanek). 

Do punktu 7 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w 2021 roku. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy większością głosów podjęła w/w uchwałę Nr XIV/122/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik (10 za, 1 przeciwny – R.Herian, 4 

wstrzymujących się – M.Kwiatkowski, W.Łebek, W.Prętki, K.Stefanek). 

Do punktu 8 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lubiszyn w 2020r. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XIV/123/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 
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Do punktu 9 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia – Klubach Seniora na terenie Gminy Lubiszyn. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XIV/124/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 10 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020r. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XIV/125/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 11 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2020 – 2027. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XIV/126/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 12 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Gorzowie Wielkopolskim. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XIV/127/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 13 porządku obrad: 

W.Zwieruho przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność 

Wójta Gminy Lubiszyn. 

W/w projekt został przygotowany przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XIV/128/2020. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 14 porządku obrad: 

Rada Gminy zapoznała się ze sprawozdaniem Wójta Gminy z pracy między sesjami 

za okres 30.01.2020r. (sesja XIII) – 19.03.2020r. (sesja XIV): 

03.02.2020r. – Spotkanie z proboszczami parafii Lubno i Lubiszyn w temacie planowanych 

remontów kościołów w Lubnie i Tarnowie. 

03.02.2020r. – Uroczystości związane z druga rocznicą utworzenia Klubu Seniorów w 

Baczynie, wizyta Wiceministra Rodziny Pracy i Polityki Społecznej Kazimierza Kuberskiego, 

Europoseł Elżbiety Rafalskiej oraz Wicewojewody Lubuskiego Wojciecha Perczaka. 

04.02.2020r. – Spotkanie z Komendantem Miejskim Policji w Gorzowie Wlkp. Fabianem 

Rogala. 
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06.02.2020r. – Wizyta w Lubuskim Urzędzie Marszałkowskim w Zielonej Górze i spotkanie z 

Członkiem Zarządu woj. Lubuskiego Stanisławem Tomczyszynem oraz z Dyrektorem 

Departamentu PROW Arkadiuszem Dąbrowskim.    

11.02.2020r. – Kolejne spotkanie z proboszczami parafii Lubno, Lubiszyn i Baczyna w temacie 

planowanych remontów kościołów w Lubnie, Tarnowie i Marwicach. 

13.02.2020r. – Spotkanie przedstawicieli ZCG MG6 dotyczące utylizacji i odbioru odpadów 

komunalnych na terenie związku.    

13.02.2020r. – Udział w zebraniu wiejskim sołectwa Lubno. 

18.02.2020r. – Udział w zgromadzeniu członków Związku Celowego Gmin MG 6. 

18.02.2020r. – Spotkanie z sołtysami gminy Lubiszyn poświęcone uporządkowaniu ewidencji 

geodezyjnej gruntów na terenie gminy. 

19.02.2020r. – Spotkanie z przedstawicielami sieci Orange dotyczące ewentualnej budowy 

stacji przekaźnikowej w okolicach Lubna, Wysokiej. 

19.02.2020r. – Udział w Komisji Rolnictwa Rady Gminy Lubiszyn. 

20.02.2020r. - Udział w spotkaniu mieszkańców wsi Tarnów poświęconym planowanemu 

remontowi kościoła. 

21.02.2020r. – Spotkanie mieszkańcami wspólnoty mieszkaniowej w Jastrzębcu. 

21.02.2020r. – Udział w Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych Rady Gminy Lubiszyn. 

22.02.2020r. – Obecność na turniej piłkarskim o puchar Wójta Gminy Lubiszyn 

organizowanym w Szkole Podstawowej w Ściechowie. 

23.02.2020r. – Obecność podczas zebrania wyborczego Koła Pszczelarzy Lubiszyn. 

27.02.2020r. – Udział w uroczystym śniadaniu Wójtów i Prezydenta Gorzowa w ramach 

współpracy związku celowego gmin MG6. 

28.02.2020r. – Spotkanie przedstawicieli ZCG MG6 dotyczące utylizacji i odbioru odpadów 

komunalnych na terenie związku.    

03.03.2020r. – Spotkanie z przedstawicielami Koła Pszczelarzy w Lubiszyn. 

05.03.2020r. – Posiedzenie Gminne Zespołu Zarządzania Kryzysowego dotyczące 

planowanych działań w związku epidemią.  

11.03.2020r. – Spotkanie w Lubuskim Urzędzie Wojewódzkim poświęcone walce z epidemią. 

11.03.2020r. – Posiedzenie Gminne Zespołu Zarządzania Kryzysowego dotyczące 

planowanych działań w związku epidemią.  

16.03.2020r. – Udział w posiedzeniu Powiatowego Zespołu Zarzadzania Kryzysowego w 

związku z epidemią. 

17.03.2020r. – Udział w połączonym posiedzeniu Komisji Rady Gminy Lubiszyn. 

 

G.Skorupska - 19.02.2020r. Spotkanie z przedstawicielami sieci Orange dotyczące 

ewentualnej budowy stacji przekaźnikowej w okolicach Lubna, Wysokiej. Czy Pan Wójt może 

więcej na ten temat powiedzieć? 

A.Terlecki – Po raz kolejny podjęliśmy dyskusje na ten temat. Wiem, jak dużą bolączką, 

szczególnie dla mieszkańców Lubna i Wysokiej jest brak zasięgu telefonii komórkowej. Nie są 
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to nasze pierwsze kontakty. Zaprosiliśmy przedstawicieli sieci Orange. Nawet 

zaproponowałem nieodpłatna dzierżawę gruntu, gdzie można by taki nadajnik postawić, byłyby 

to okolice boiska w Wysokiej. Przedstawiciele sieci Orange rozpatrują możliwości tego 

przedsięwzięcia i analizują potencjał tego rynku, ewentualnie ilu mieszkańców mogłoby 

skorzystać z tego typu usług. O ewentualnych decyzjach operatora będę Państwa informował. 

Więc w tej chwili ta sprawa jest ponownie rozpatrywana przez Orange. 

R.Herian – Na jakim etapie są rozmowy na temat ewentualnych remontów kościołów w trzech 

miejscowościach? 

A.Terlecki – Dobra wiadomość dla wszystkich mieszkańców gminy a szczególnie dla tych, 

gdzie mówi się o kościołach w ich parafiach. Mówimy o trzech świątyniach w miejscowości: 

Marwice, Tarnów i Lubno. Trzy kościoły uzyskały dofinansowanie do remontów i został 

przedstawiony harmonogram. Gmina nie jest beneficjentem tego projektu, będzie on 

prowadzony przez Kurię, czy też przez poszczególnych proboszczów. Wszystko wskazuje na 

to, że to Kuria będzie prowadziła. Prace są zaplanowane, proboszczowie w porozumieniu z 

nami, bo jesteśmy mocno zaangażowani w pomoc proboszczom, przedstawiliśmy założenia i 

harmonogram prac. Zostało to przekazane do instytucji nadzorczej i jest sprawdzane. Jeżeli 

uzyska akceptację to będą zawierane umowy. 

M.Kwiatkowski - 18.02.2020r. spotkanie z sołtysami gminy Lubiszyn poświęcone 

uporządkowaniu ewidencji geodezyjnej gruntów na terenie gminy. Proszę o informację na ten 

temat, bo na stronach Powiatu ukazało się ogłoszenie, ale tam mówi się bardzo lakonicznie. 

A.Terlecki – Bardzo dobra informacja dla mieszkańców niemalże całej gminy, bo to 

przedsięwzięcie prowadzone przez Powiat obejmuje całą gminę z wyjątkiem obrębu Baczyna. 

Wynika to z tego, że Powiat uzyskał ograniczone środki i w pierwszej kolejności będzie to 

robione tam, gdzie te rozbieżności są największe. To spotkanie było poświęcone 

przekazywaniu informacji dla mieszkańców. Byli na nim przedstawiciele firmy geodezyjnej, 

którzy będą się zajmowali uporządkowaniem map geodezyjnych i przebiegu granic na terenie 

gminy. Jeśli chodzi o szczegółowe pytania, w jakim to będzie zakresie, czy dane nieruchomości 

będą rozgraniczane, czy będą wznawiane granice to trzeba każdy przypadek rozpatrywać 

indywidualnie. Geodeci przeanalizują dane, które są dostępne w systemach, później pójdą w 

teren, mieszkańcy nieruchomości, gdzie ewentualnie mogą być jakieś rozbieżności zostaną o 

tym poinformowani i w ich interesie jest uczestnictwo w tych pracach. Na tej podstawie 

powstaną założenia, które będą potem podlegały konsultacjom, zostaną w tej sali wyłożone 

przez jakiś czas i będzie można swoje uwagi wnosić. Gmina nie jest strona tego postępowania, 

bo to postępowanie jest prowadzone przez Wydział Geodezji Powiatu Gorzowskiego a my 

cieszymy się, że te prace będą prowadzone na terenie naszej gminy, bo sporo zyskamy i nasi 

mieszkańcy nie będą musieli ponosić opłat. 

K.Stefanek – Czy działania Starostwa w tym zakresie mogą przełożyć się na wymiar podatku 

od nieruchomości? 

A.Terlecki – Te działania prowadzą do uporządkowania gospodarki geodezyjnej, więc 

owszem, jeżeli się okaże, że są jakieś nieścisłości, że nieruchomość jest większa niż wykazana, 

że jest płacony niewłaściwy podatek, nie wykluczamy tych możliwości. Jednak, jeśli chodzi o 

szczegóły to najlepiej zaprosić przedstawicieli Powiatu i oni te szczegóły wyjaśnią. 
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G.Skorupska – Dzwoniłam do tego pana, który był tutaj na spotkaniu, bo mieszkańcy już się 

obawiają, że mogą być nieścisłości i ten pan mówił, żeby mieszkańcy zgłaszali się do Urzędu 

Gminy, że np. mogą zmienić się podatki, bo są, np. przypadki, że z budynku gospodarczego 

ktoś zrobił część mieszkalną, że starostwo nie będzie utrudniać. Czy to tak jest?  

A.Terlecki – Generalnie nie mogę akceptować samowoli budowlanej, więc jeżeli są takie 

przypadki to trzeba indywidualnie rozmawiać. Nie chcę odpowiadać, jakie będą decyzje, ale 

zasada jest taka, że prawa trzeba przestrzegać. 

 

Do punktu 15 porządku obrad: 

18.02.2020r. – Udział w zgromadzeniu członków Związku Celowego Gmin MG 6. 

19.02.2020r. – Udział w Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

21.02.2020r. – Udział w Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych Rady. 

10.03.2020r. – Udział w posiedzeniu komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

17.03.2020r. – Wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy. 

W między czasie załatwiałem sprawy administracyjne dot. działalności Rady Gminy. 

Do punktu 16 porządku obrad: 

K.Stefanek złożył n/w interpelacje: 
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W.Zwieruho – Wczoraj miałem spotkanie z mieszkańcem Kozin i bardzo prosił o interwencję, 

bo nie można przejechać z Podlesia do asfaltu w Smolinach. Dlatego dziękuję, że Pan Radny 

ujął to w swojej interpelacji. To jest naprawdę poważna sprawa. Prosili, że jeżeli jest możliwość 

to żeby, chociaż równiarkę puścić i uzupełnić ubytki. 

W.Prętki – Chciałbym zaapelować do pana Wójta, bo to, co tu mówi Pan Przewodniczący, 

może nie do końca jest tak, że nie można przejechać. Przejechać można, ale czy jednak Gmina 

nie ma kompletnie wpływu na Nadleśnictwo, bo wszelkie szkody na tych drogach w większości 

pochodzą i powstają w wyniku działalności firm prowadzących wycinki na zlecenie Lasów 

Państwowych. Miedzy innymi ta droga tak wygląda w wyniku właśnie niedawno 

prowadzonych wycinek. Przedwczoraj też był problem, gdzie wywożą drogą gruntową drewno 

z lasu. Leśniczy się tłumaczy, że to jedyna droga, którą można wywieźć drewno i to rozumiem, 

ale poruszają się kolumną przeładowanych do granic możliwości zestawów z drewnem. 

Może znaleźć jakiś sposób, żeby Lasy Państwowe również czuły się w jakiś sposób 

odpowiedzialne za jakość tych dróg, bo korzystają z nich intensywnie. 

W.Zwieruho – Myślę, że odniesiemy się do tego. Wspólnie spotkamy się i wystosujemy, jako 

Rada Gminy w imieniu mieszkańców pismo do Nadleśnictw, które Pan wskaże. 

W.Łebek – W imieniu mieszkańców Mystek proszę o naprawę przepustu na drodze 

prowadzącej do gruntów rolnych tj. dz. 202/2. 

Druga sprawa, też prośba od mieszkańców Ściechowa o naprawę przepustu na dz. 389. 

Składam wnioski w tej sprawie (załącznik do protokołu). 

Rozmawiałem wczoraj z mieszkanką Dzikowa i bardzo prosi o interwencję, wcześniej już 

wniosek wpłynął od sołtysa. Chodzi o odwodnienie posesji, chodzi o dom, który jest położony 

na terenie podmokłym. Chodzi tam o wykonanie melioracji. 

S.Andrzejewski – Czy mógłbym otrzymać informację na temat wysokości opłat za wodę i 

ścieki? Ludzie się skarżą, że są wysokie opłaty w banku. 

A.Terlecki – Nastąpiła zmiana banku. GBS Gorzów Wlkp. ma oddział w Lubiszynie i w 

związku z tym, że to były rachunki w tym samym banku to nie pobierali opłat. W tej chwili, 

jak zmienił się bank, który obsługuje gminę, te rachunki są założone w innym banku to GBS 

Lubiszyn pobiera za to opłaty. To jest normalny mechanizm. Jeżeli pójdziemy do placówki 

banku, który obsługuje gminę, czyli GBS Barlinek i tam dokonamy wpłaty to bank nie pobierze 

za to opłaty. Natomiast, jeżeli będziemy chcieli płacić w innym miejscu to wtedy ta opłata jest 

pobierana. 

B.Pampuchowicz – Przeprowadziliśmy przetarg, w którym został wyłoniony bank obsługujący 

budżet gminy, ale gmina podjęła działania żeby zmniejszyć w banku w Lubiszynie prowizje 

dla mieszkańców. Klasycznie ta prowizja wynosi 7, 00zł.. W tej chwili po negocjacjach z 

Zarządem banku mamy obniżoną tą prowizję do kwoty 3,00zł. Dla przykładu, na Poczcie 

Polskie, gdzie jest najtaniej, taka opłata wynosi 3,50zł. 

Do punktu 17 porządku obrad: 

R.Herian – Czy w obecnej sytuacji wypożyczamy sale na uroczystości rodzinne? 
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A.Terlecki – W tej chwili jest kryzysowa sytuacja w kraju związana z epidemią koronawirusa. 

Wszelkie nasze działania na salach odwołaliśmy. Natomiast zgodnie z moją dotychczasową 

decyzją imprezy rodzinne w salach wiejskich, tu się posługujemy ograniczeniami, które 

nakłada Wojewoda, mogą się odbywać. W takiej imprezie może brać udział 50 osób. Sytuacja 

jest dynamiczna i należy się liczyć z różnymi rozwiązaniami. Mamy działania kryzysowe w 

skali Państwa, jest zagrożenie zdrowia i życia mieszkańców i są rzeczy ważne i ważniejsze. 

Więc na tą chwilę możemy, ale będą na miejscu mieszkańców, obserwując sytuację i to, co się 

dzieje w kraju w najbliższym czasie nie planowałbym takich imprez, bo jest bardzo duże 

prawdopodobieństwo, że zostaną one odwołane. 

W.Łebek – Mam pytanie do Pana Wójta, bo Rada Sołecka z Gajewa chciałaby mieć wgląd we 

wniosek, który wpłynął od mieszkańców w sprawie doposażenia placu zabaw? 

A.Terlecki – Odpowiedziałem już Panu radnemu na komisji. Musze to skonsultować z radca 

prawnym, czy ten wniosek można udostępnić. 

 

Do punktu 18 porządku obrad: 

W.Zwieruho dokonał zamknięcia obrad XIV sesji Rady Gminy Lubiszyn. 

 

Protokołowała: 

K.Wiśniewska 

 

   Przewodniczący Rady Gminy 

(-) Wojciech Krzysztof Zwieruho 

 


